
  

                                                          

 Protokół  

z obrad XX  Sesji Rady Gminy Świerzno 

w dniu  30 listopada 2016 roku 

 

  Posiedzenie XX Sesji Rady Gminy Świerzno rozpoczęło się o godzinie 14
00

.
 
 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Dariusz Mądrecki. Przywitał 

przybyłych na posiedzenie  Radnych, Wójta Gminy, Sekretarz Gminy, Sołtysów Sołectw 

Gminy Świerzno, przedstawiciela lokalnego portalu. Na 15 osobowy skład Rady 

w posiedzeniu uczestniczy 13 członków. Nieobecny Radny Ryszard Ciślak i Radny Patryk 

Szczęsny.  Lista obecności stanowi załącznik Nr 1  do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy – dzisiejsze posiedzenie zostało zwołane w związku 

z wnioskiem Wójta Gminy o zwołanie sesji w trybie art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie 

gminnym (zał. Nr 2). 

 Ad.1.c. zgłoszenie uwag i poprawek do przedstawionego porządku posiedzenia. 

Radni nie zgłosili żadnych uwag i poprawek do porządku XX Sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek XX Sesji Rady Gminy: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a)  otwarcie posiedzenia, 

b) stwierdzenie quorum,  

c) zgłoszenie uwag i poprawek do przedstawionego porządku posiedzenia, 

d) przyjęcie protokołu z XIX  posiedzenia Rady Gminy Świerzno. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Świerzno z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2017, 

b) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości, 

c) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w trybie bezprzetargowym. 

3. Wolne wnioski i zapytania. 

4. Zakończenie posiedzenia XX Sesji Rady Gminy Świerzno.  

Uwag do odczytanego porządku posiedzenia  nie wniesiono. 

Porządek posiedzenia XX Sesji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad. 1. d. przyjęcie protokołu z XIX posiedzenia Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, iż protokół z XIX posiedzenia Rady Gminy był 

do wglądu w biurze rady i dostępny na stronie Urzędu Gminy. Przewodniczący zwrócił się  



  

do Radnych o ewentualne uwagi do protokołu. 

Uwag do protokołu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania protokół z XIX posiedzenia  Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie 

przez Radnych. 

Ad. 2. Podjęcie uchwał: 

a) uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Świerzno z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2017 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Sekretarz Gminy – ustawa o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie nakłada na 

organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego obowiązek corocznego uchwalania 

programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

realizującymi zadania publiczne. Program należy uchwalić do 30 listopada  na rok 

poprzedzający okres obowiązywania programu, po uprzednich konsultacjach społecznych 

w sprawie programu. Kwota na zadanie określone w programie zapisana jest w uchwale 

budżetowej i wynosi 5.000 zł. 

Uwag do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XX/141/2016 Rady Gminy Świerzno w sprawie 

uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Świerzno z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2017 została przyjęta 13 głosami 

za, na 13 Radnych obecnych na sali (zał. Nr 4). 

b) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Wójt Gminy – Spółdzielnia Mieszkaniowa w Stuchowie przygotowuje się do likwidacji, 

w związku z czym przekazuje nam nieodpłatnie działki wykazane w tym projekcie uchwały. 

Praktycznie są to działki, na których posadowiony jest plac zabaw, działka biegnąca wzdłuż 

drogi gminnej i część działki, na której usytuowany jest ORLIK. Istnieje również możliwość 

podzielenia tych działek przeznaczeniem do sprzedaży. Przejęcie tych działek  nie będzie dla 

nas uciążliwe, kosztem dla nas będzie jedynie wykaszanie trawy na tych działkach. 

W związku z czym wnioskuję o przyjęcie wnioskowane projektu uchwały. 

Uwag do przedstawionego projektu uchwały brak. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XX/142/2016 Rady Gminy Świerzno w sprawie 

wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości została przyjęta 13 głosami za, na 13 

Radnych obecnych na sali (zał. Nr 5). 



  

 c) wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości w trybie bezprzetargowym 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Wójt Gminy – do 200 metrów na polepszenie warunków zagospodarowania danej 

nieruchomości, sprzedaż następuje w trybie bezprzetargowym. Działka przedstawiona 

w projekcie uchwały dotyczy nieruchomości Pani Winterberg w Krzemykowie. Wniosek 

złożyła już dwa lata temu, ale procedura podziału się przeciągnęła. Jednakże postępowanie 

zostało zakończone. Stąd ten projekt uchwały, o którego podjęcie wnioskuję. 

Uwag do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XX/143/2016 Rady Gminy Świerzno w sprawie  

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w trybie bezprzetargowym została przyjęta 13 

głosami za, na 13 radnych obecnych na sali  (zał. Nr 6). 

Ad. 3. Wolne wnioski. 

Radny W. Kaproń – czy Gmina wystąpiła o dofinansowanie na budowę kanalizacji Stuchowo 

– Starza. 

Wójt Gminy – dokumentacja ta wymaga jeszcze uzgodnień z Zarządem Dróg. Na tę część 

kanalizacji wniosek będziemy składać do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

w roku 2017. Wniosek może składać Gmina, ale też i Spółka. 

Pierwszy etap związany z poprawą gospodarki wodno-ściekowej Gmina to jest budowa 

oczyszczalni przydomowych, drugi etap to jest budowa wodociągu Sulikowo-Dąbrowa-

Gostyniec. Koszt tej inwestycji to około 4.500 tysięcy złotych. Wnioski zostały złożone 

i czekamy na decyzje punktową. Minimalna ilość punktów to 12. Składając wniosek jako 

Gmina otrzymujemy 18 punktów, jako Spółka 15,5 pkt. Mając powyżej 12 punktów 

powinniśmy się załapać. Jeżeli decyzja zapadnie do maja 2017 roku to wówczas do końca 

roku przeprowadzimy przetargi, a realizacja inwestycji w 2018 roku. Kwotowo rozkłada się 

to na 2 lata, czyli realizacja inwestycji 24 miesiące. 

Radny A. Pawlaczyk – czemu tak długo trwa wycinka drzew przy drodze Gostyń-Gostyniec? 

Wójt Gminy – jest to zadanie Powiatu. Powiat złożył wniosek na wycinkę wszystkich drzew 

przy tej drodze, ale wystarczy, że wśród tych drzew jedno jest zdrowe i decyzja jest 

odmowna. Drzewa najbardziej zagrażające będą sukcesywnie usuwane. 

Radny R. Wojciechowski – przy drodze do Dąbrowy gałęzie miały być przycięte. Nie ma na 

tej drodze postawionego znaku informującego o ciągłości ostrych zakrętów. 

Wójt Gminy – gałęzie zostały podcięte bus szkolny nie haczy. Tam nie ma znaku bo jest 

ograniczenie prędkości do 40 km. Jednakże przyjąłem do wiadomości i sprawę 

przeanalizujemy. 



  

Radny W. Kaproń – jadąc do Starzy na poboczach leżą obcięte gałęzie, trzeba byłoby 

je sprzątnąć i dziury w drodze należałoby załatać. 

Wójt Gminy – czekamy na wycenę zadania na łatanie dziur i jeszcze w tym roku będziemy 

naprawiać drogi. 

Sekretarz Gminy – gałęzie obcinane są przez pracownika zatrudnionego w ramach prac 

publicznych Pana Kruczka, a sprząta Spółka w miarę możliwości. 

Przewodniczący Rady Gminy – droga Będzieszewo-Kępica jest zarośnięta na wysokości 

fermy. 

Sekretarz Gminy – przed świętami Pan Kruczek wytnie te gałęzie. 

Wójt Gminy – zbliża się uchwalenie nowego Prawa Oświatowego przez Sejm. Oczekiwałem  

jakiś informacji w tej sprawie. Proponuję zorganizować w miesiącu grudniu, a konkretnie 

16.12. 2016 roku spotkania wspólnego Komisji Rady Gminy odnośnie zmian w oświacie 

jakie się narzuca nam nowym Prawem Oświatowym. Proponuję zaprosić nauczycieli naszych 

szkół. Dajmy ten temat nauczycielom, dyrektorom do przemyślenia i wskazania rozwiązań, 

nowych propozycji. 

 Przewodniczący Rady Gminy – wystąpić do Dyrektorów szkół o merytoryczne 

przygotowanie się do tego spotkania.  

Debata na temat „oświata teraz i później” w dniu 16 grudnia 2016 r. 

Radna H. Wojciechowska – co ze ścieżką rowerową z Gostyń-Pobierowo? 

Wójt Gminy – wstrzymane są środki dla Lokalnej Grupy Rybackiej. Jest strategia a nie ma 

środków.  Mam jeszcze jeden wniosek do rozpatrzenia. W ramach lokalnej Grupy Działania 

LGD złożenie wniosku na zakup sceny z całym uposażeniem i utwardzenie placu na stadionie 

pod scenę. Zawsze pożyczamy, a jeżeli zakupimy to będzie służyła wszystkim.  

Radni pozytywnie przychylili się do wniosku związanego z zakupem sceny. 

Przewodniczący Rady Gminy – czy ktoś z państwa ma jakieś zapytania lub wnioski. Nie 

widzę. Wobec powyższego porządek XX Sesji Rady Gminy uważam za wyczerpany 

i zamykam posiedzenie. Dziękuję. XX  posiedzenie Rady Gminy zostało zakończone o 15
30

. 

 

Protokołowała: 

Putyrska B 

Przewodniczący Rady Gminy 

                                                                                            Dariusz Mądrecki 

 

 

 



  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


